
ACTA DE LA JUNTA DE FACULTAT 
 
Sessió núm.: 02/09 
Data: 16.06.2009 
Hora: 12:00 hores 
Lloc: Aula Magna 
 
Assistents a la Junta 
 
J. Gutiérrez (com a Degà)    
G. Llorente (com a Vicedegà)   N. Hladun 
M. Giralt (com a Vicedegana) J. Lloberas 
S. Balcells (com a Vicedegana)  D. López 
M. Aguadé T. Mampel 
R. Araujo P. Moral 
A. Blanch I. Pons 
M. Blas M. Ros 
E. Bosch M. Salicrú 
M. Busquets E. Saló 
M. Calvo M. Soley 
J. Casado D. Toja 
J. Viscor F. Villarroya 
R. Gironés M. López (com a Secretària) 
 
Hi assisteixen com a convidats 
A. Miñarro, R. Rama, X. Remesar, R. Iglesias, A. Arcas, J. Jofre, N. Carbó, J. Pérez, D. 
Grinberg, M. Durfort, T. Pañell, J. Alfonso. 
 
Han excusat la seva absència 
A. Bosch, J.L. Pretus, C. Palacín, J.A.del Rio. 
 
Ordre del dia 
1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors 
2. Informe de l’equip deganal. 
3. Ampliació del servei de microscòpia confocal. 
4. Obres de l’illa Biologia/Geologia. 
5. Torn obert de paraules.  
 
Desenvolupament de la sessió 
1.- Aprovació de les actes de les sessions anteriors 
S’aproven les actes corresponents a les sessions extraordinàries del 20 d’abril de 2009 i del 9 
d’octubre de 2008, així com la corresponent a la sessió ordinària del 9 de setembre de 2008. 
 
2.- Informe de l’equip deganal 
El Degà comença felicitant als Drs. R. Masalles i X. Llimona pel seu ingrès a la Reial Acadèmia 
de Ciències i Arts de Barcelona, i al Dr. J.D. Ros, com a Vicepresident del IEC; així mateix 
felicita als professors Dr. Arnedo , S. Munne i J. Rozas. 
 
A continuació informa sobre els temes de Consell de Govern, per aquest ordre:  
 
a)- Pressupostos 
En la liquidació del pressupost del 2008, la part corresponent a recerca ha tingut un efecte 
positiu en els comptes: SCT i cobrament factures, els overheads de projectes de recerca i les 
matricules dels Masters  Oficials. 



- Es crea la figura de l’interventor de la Generalitat per dur la Oficina de Control Intern, riscos i 
responsabilitat social, Maurici Romero. 
- La Comissió Renove per a gestionar els temes relacionats amb obres, formada per J. Puig, el 
vicerector Viladevall i el comissionat Bernardos, Gerència, i analitzar les propostes d’actuacions 
de la UB. 
- Es presenta el PIU: on s’inclouen les obres a Dret, Farmacia, Belles Arts, Edifici CICRIT, 
Matemátiques, Bellvitge. Medecina, Geologia, E. Històric, Economia i Empresa, Mundet, 
Torribera. També s’informa d’altres obres com: la Residencia d’esports, la plaça Badarrida i els 
Pavellons Guell. 
 
b)- Personal 
La Comissió de Professorat de la Facultat s’ha reunit en diverses ocasions i ha vist la urgència 
de fer una previsió de les necessitats de personal de cada Departament i Unitat considerant: el 
Pla de jubilació, l’edat mitjana i els requeriments de personal per afrontar els nous Graus. 
 b.1.- Places de Lector i convocatòria vacants 
Tenint en compte els criteris esmentats  es va fer la proposta de places de lector  pel concurs; la 
proposta original no va ser acceptada pel Rectorat, argumentant el dèficit pressupostari de la 
UB, que impedeix incrementar el capítol 1. Es va fer una nova proposta en que es va passar de 
13 places a 7 places, tot demanant  que es consideressin  les situacions específiques  per a la 
propera convocatòria. 
 b.2.- Renovació contractes associats 
S’ha fet una proposta de mantenir els reforços de la mateixa manera que el curs passat per fer 
front a l’augment de docència del curs proper. En el supòsit de que algun associat tregui alguna 
plaça de lector, es revisarà, en cada cas, la necessitat de demanar el manteniment de la plaça 
d’associat. 
 b.3.- Altres 
Respecte als TU acreditats a catedràtics, hi ha la voluntat d’anar cap a la promoció en la mesura 
del possible; en tota la UB hi ha uns 70 acreditats però sols es disposa de fondos de la 
generalitat pels 20 primers. També es proposen criteris de priorització com l’antiguitat en 
l’acreditació i la relació de CU/TU de cada departament, prioritzant les relacions que siguin més 
baixes. Hi ha una comissió específica que es reunirà el 3 de juliol per a deixar tancats els 
criteris. També s’espera que surtin altres promocions com les d’habilitats a TU, el pas de 
Col·laborador a Lector i la convocatòria Serra Hunter de places d’agregat per la tardor propera. 
 
c.- PDP 
Desprès de debatre quins paràmetres fer servir per calcular la força docent de cada departament, 
la proposta de la UB va ser assignar 967,5 hores PDP per professor, que surten de multiplicar 
les 240 hores per un factor de 4,03 (valor mitja que impliquen les diferents dedicacions docents: 
teòriques, pràctiques, seminaris, etc).  
Juntament amb els Directors de Departament, s’està preparant un escrit per enviar al Rectorat en 
el que es fa constar el caràcter excepcional d’aquest curs per motius pressupostaris i en el qual 
es remarca que aquestes hores de dedicacions així com les hores de reduccions per gestió, 
coordinacions, tutories, etc han d’assegurar el nivell de qualitat docent que la Universitat 
exigeix.  
 
d- Obres a la Facultat 
A part dels punts específics de l’ordre del dia, hi ha altres aspectes a comentar:  
 d.1.- Continuïtat remodelacions dels Departaments 
Dept. d’Ecologia: La segona fase de la planta sisena ’ha enrederit pel procediment del concurs i 
nou gerent de la UB.  
Dept. Biologia Vegetal, U. Fisiologia Vegetal: les obres de la sisena planta estaven aturades per 
necessitats d’organització del personal de Biologia Animal; per facilitar en part aquesta 
organització, on era l’antiga sala de radiació β de la instal·lació de radioactivitat, s’habilita una  
sala comuna de congeladors de l’edifici Margalef, d’us preferent en aquests moments per 



Zoologia i Antropologia. També s’han aprovat les obres de Fisiologia Vegetal de la quarta 
planta i s’està a l’espera de pressupost. 
Dept. Estadística: S’ha fet l’estudi del trasllat a la segona planta de l’aulari, i el departament ha 
donat el seu vist i plau; també s’ha fet l’estudi pressupostari i s’està a l’espera del mateix. 
 d.2.- Obres de l’Aulari 
Es faran 5 aules a la primera planta (50 i 80 alumnes); inici juliol 2009 i 3 aules a la segona 
planta, inici desembre  2009. Estadística: primer semestre 2010.  
 d.3.- Espais comuns de la Facultat 
Amb motiu de les diferents obres i del servei de microscòpia confocal, s’està recollint la 
informació disponible dels espais comuns, que no està  actualitzada; un cop fet, es presentarà 
per a la seva aprovació en Junta de Facultat. 
 
e.- Altres informacions 
El Degà informa que ha esta nomenat responsable del Campus Excel·lència Internacional i que 
cal fer les propostes a finals de juliol. També comenta els canvis que ha hagut al ‘Ministerio de 
Ciencia e Innovación’ y el ‘Ministerio de Educación y Universidades’. 
També informa que s’han fet reunions amb els directors dels instituts IBUB i IRBIO per a la 
cessió d’espais temporalment i que l’equip deganal dóna suport als instituts. D’altra banda, 
informa que va tenir lloc l’acte de inauguració Biblioteca de la Facultat, últim acte al qual va 
assistir la Sra. Blanca Palmada. 
Respecte al Màster d’enginyeria biomèdica, informa que continua la comissió formada pels 
Drs.: Samitier, Navajas i Viscor. Tanmateix, ja es té l’aprovació per l’ANECA del Grau de 
Ciències Biomèdiques i només falta l’aprovació del ‘Consejo de Universidades’. 
El Degà lamenta el procediment pel qual es va haver de realitzar la Junta Extraordinària de 
Facultat del passat dia 20 d’abril però no hi va haver altra opció i cedeix la paraula al Vicedegà 
de Graus,  Dr. Gustavo Llorente.  
 
El Dr. G. Llorente pren la paraula i felicita a tots els qui han treballat en l’elaboració dels Graus 
i que ja esta tot aprovat. Pel que fa a l’organització acadèmico-docent de la UB embla que les 
967,5 són  inamobibles, i s’ha aconseguit que els mòduls (nº alumnes/grup) siguin més reduïts.  
També informa que s’implementen les enquestes virtuals en substitució de les de paper, i els 
màsters són els qui han fet la prova pilot; ara estan penjades al mon UB i s’implementaran 
també pels graus. D’altra banda comenta que per aquest any no hi ha contracte acadèmic-docent 
en tota la UB, però que s’ha aconseguit un pressupost extra ja que tenim la implementació dels 
graus. En aquest sentit informa que els calendaris ja estan fets i agraeix la tasca coordinada que 
han fet els 5 Caps d’Estudis.  
Respecte a l’avaluació continuada s’estàn elaborant unes recomanacions que puguin ser 
aplicables per a totes les assignatures i que serviran per acabar de planificar els plans docents, 
que s’enviaran properament. Pel que fa a les Biologies I i II, hi ha una bona col·laboració entre 
els diferents Departaments. Recomana que els Caps d’Estudis rebin aquesta informació quan 
abans millor per solventar possibles solapaments. Comenta que a la propera CPCG es tractarà el 
tema del pas dels alumnes de llicenciatura a graus i que per aquest any, excepcionalment, hi 
hagi una certa flexibilitat. També informa que la normativa de permanència segueix sent la 
mateixa que s’aplicava fins ara. Finalment, informa que el calendari de matrícula ja està fet i 
que el 22 juliol hi ha sessions informatives i que el 23/24 juliol comencen les matrícules pels 
graus.  
 
A continuació pren la paraula la Dra. Susana Balcells, Vicedegana de màsters i postgraus.  
Informa que s’han aprovat a l’ANECA els dos darrers màsters (Fisiologia Integrativa i 
Agrobiologia i Ambient) i que el curs 2009-10 s’oferten 11 màsters oficials gestionats a la 
Facultat (uns > 400 alumnes), apart d’aquells en els que ja hi participa la Facultat.  
També informa que des del Vicerectorat de docència es va “prohibir” fer canvis fins que els 
màsters hagin superat la verificació abreujada a que s’han sotmès. Igualment es demana NO 
proposar nous títols de màsters oficials per a 2010-11 que no fossin molt justificats, i es nomena 
la Dra. Laura Costa (matemàtiques) com coordinadora de màsters oficials.  



Comenta que de l’Agència Qualitat UB s’estan provant una enquesta pilot per a estudiants 
màsters oficials. Des de l’Equip Deganal s’ha creat 3 becaris de suport als MOF per assistir als 
coordinadors en les tasques de gestió (1 per cada 3 màsters). Tanmateix, s’han fet tríptics per 
visualitzar el paquet de màsters oficials que s’han enviat a Universitats Catalanes i de l’Estat.  
La Dra. Balcells comenta que des de la comissió de Postgrau de la Facultat de Biologia es va fer 
una sessió informativa dirigida a estudiants de la casa; també s’ha parlat de dedicar 2009-10 a 
pensar com han de ser els màsters oficials per a les promocions de Graduats que hi haurà a partir 
de 2012-13, així com dedicar el 2010-11 a concretar propostes, que serien avaluades el 2011-12 
i es podrien implementar el 2012-13. 
 
Respecte als màsters i postgraus propis, informa que l’Agencia de Postgrau de la UB segueix 
impulsant la oferta pròpia per a que se segueixin proposant cursos. Han fet estudis que mostren 
que no hi ha solapament amb els màsters oficials en quant als “clients”. D’altra banda estan 
implementant mesures per tal que aquests cursos siguin el mes “oficials” possible i conviden a 
que s’organitzin en ECTS, obliguen a presentar plans docents, implementen enquestes 
obligatòries a alumnes i professors. D’aquesta manera els cursos podran passar l’avaluació 
necessària per després poder-los inscriure en el Registre d’Universitats, Centres i Títols a nivell 
nacional.  També volen que aquests cursos es plantegin amb un superàvit teòric d’entrada.  
Informa que el 29 abril es va fer un Consell de Direcció de l’Agència de Postgrau on es van 
aprovar un conjunt de temes pendents entre els quals el destí dels superàvits (no teòrics sinó els 
reals) i es va acordar que un 25% es per la UB, un 25% per al centre i el 50% restant pel propi 
curs. 
 
A continuació intervé la Dra. Marta Giralt, Vicedegana de Recerca. 
Informa de la convocatòria de places Ramón y Cajal, de les propostes ja fetes, de la concessió 
de Doctors Honoris causa i de les beques en diferents departaments de la Facultat. També 
informa que el contracte programa de recerca i el repartiment estan aprovats i que hi ha la 
convocatòria  d’ajuts a la recerca. El pressupost  de la UB per recerca augmenta a 50,000 euros i 
que no hi hagut canvis respecte als criteris de l’anterior equip rectoral. En aquest sentit recorda a 
tothom la importància d’actualitzar el curriculum al GREC. Es manté el repartiment intern 
aprovat per la Comissió de Recerca quan hi havia el Dr. Lloberas: 30% fixa (en funció del 
personal Dpt comptat com a EDRs, equivalents de dedicació docent i recerca)  + 70% variable 
(en funció dels inputs i outputs corregits per EDRs: 60% articles + 30% Projectes + 10% tesis 
doctorals). Ja funciona la màquina de gel de l’edifici Margalef i recorda que aquest any hi ha 
ajudes per a renovar material obsolet. 
 
3.- Ampliació del servei de microscòpia confocal 
El Degà informa que hi ha el compromís de la Facultat i els SCTs per acollir el servei complet i 
que es farà l’ampliació del servei amb el transport dels equipaments que falten a l’aula 23, 
tractant-se d’espais comuns de la Facultat. 
 
4.- Obres de l’illa Biologia/Geologia 
A continuació el degà cedeix la paraula a la Sra. Elisa Bosch que informa de les obres a l’illa i 
al pàrking de la Facultat.   
 
5.- Torn obert de paraules 
Surgeixen algunes intervencions:  
La Dra. M. Durfort recorda que les previsions de professorat han de tenir en compta també quan 
hi ha defuncions, també pregunta quina és la despesa que s’ha fet en propaganda en els 
autobusos. A la primera qüestió el Degà li respon que amb el que ha donat el Rectorat no es pot 
cobrir el dèficit de professorat i que cal fer el diagnòstic per a cada departament amb uns 10 
anys per endavant; el problema és que només es tenen en compta les jubilacions recents, (però 
no les defuncions) i  que no hi ha figures de professorat intermèdies. També comenta que, 
juntament amb els Caps d’Estudis es va elaborar una proposta en que es reflectia la situació 
actual amb els nous Graus que es va enviar al Vicerectorat i s’espera resposta del nou gerent. 



Respecte la segona qüestió indica que no es va parlar d’aquesta despesa al Consell de Govern, 
encara que el Dr. Hladun comenta que en el seu moment es van fer dues campanyes però que no 
van prosperar. 
 
El Dr. Rama pregunta sobre l’aire condicionat als despatxos. També comenta que a les 
matricules de màsters propis la UB es queda amb un 24% de l’import i suggereix que caldria 
poder atendre a les persones que venen dins la franja horària de 18h-21h. El degà reconeix que 
és un tema que cal millorar i que hauríem de poder tenir el suport administratiu necessari ja que 
actualment que no podem tenir personal ni pels màsters oficials. 
 
La Dra. Araujo informa que el curs vinent cada Grau haurà de porta les seves tutories; des del 
rectorat es remarca la seva importància, però a hores d’ara encara no se sap quin serà el 
reconeixement dels tutors i caldria fer un escrit al respecte. El Degà respon que farem el que 
podrem ja que treballem 240h, i cal que es pronunciïn respecte a les tutories.  
 
La Dra. Gironés comenta que actualment, amb les 240h i pico de classe que fem, és insostenible 
per a poder estar en condicions de fer recerca. 
 
Respecte a l’aprovació de l’ampliació del servei de microscòpia confocal, el Dr. Blanc pregunta 
ben bé què implica això.; el Dr. Vilarroya suggereix que es podrien fer cursets pels doctorands, 
pels docents, etc. La Dra. Giralt incideix en la importància que el servei estigui unificat i 
aclareix que es tracta d’acostar-los a l’usuari; tanmateix demana que se li faci saber si hi ha 
alguna altra proposta d’acostament de servei a la Facultat. El Dr. Casado diu que el 90% dels 
usuaris estan a la Facultat i per això es va  plantejar l’acostament i el Dr. Blanc agraeix 
l’aclariment, de manera que finalment s’aprova per assentiment aquesta ampliació del servei. 
 
Respecte al tema obres, el Dr. Remesar demana que es penji a la web el plànol, per a 
que tot el personal de la Facultat n’estigui informat. 
 
La Dra. Iglesias pregunta si s’urbanitzarà el jardí ‘ocupa’, a lo que se li respon que no.  
 
El Dr. Toja pregunta si les persones amb dificultats de mobilitat tindran fàcil accés a totes les 
aules, i se li respon que es farà que l’ascensor que arriba al 1r. pis s’aturi allà; el Dr. Hladun 
aclareix que fins ara l’ascensor no s’aturava perquè per allà hi passen totes les connexions 
d’Internet de l’aulari. 
 
Respecte a la possible  reorganització del jardinet que està davant la biblioteca, es comenta que 
podrien plantar-se plantes mediterrànies ja que estan ben adaptades a les condicions climàtiques 
del lloc.  El Dr. Blanch demana que els vidres i branques de la vorera de l’edifici nou de 
Biologia es treguin  per a facilitar l’aparcament, a lo que la Sra. Bosch li respon que no en tenia 
coneixement però que es tindrà en compta.  
 
Sense més temes a tractar, el Degà aixeca la sessió a les 14:20h de la qual, com a Secretària, 
estenc aquesta acta. 
 
 
La Secretària de la Facultat     Vist i plau 
 
        El Degà 
 
 
 
Marta López Carbonell      Joaquim Gutiérrez Fruitós 
     


	ACTA DE LA JUNTA DE FACULTAT
	Assistents a la Junta
	Desenvolupament de la sessió

